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VICTORIA VSC MŠMT

Víc sportovců, ale bez stipendia. Program mění pravidla.
...také zrušení věkové hranice. Do projektu se nově mohou přihlásit i sportovci nad 26 let a ti, kteří jsou již registrovaní v rezortních centrech Victoria VSC, ASC
Dukla Praha a Olymp Centrum sportu ministerstva vnitra. Zásadním kritériem pro zařazení do projektu zůstává doložení statusu...
plzenskyrozhled.cz | 17.01.2025 | autor: Mgr Jana Mertová | URL

Basketbal

Basketbalistky USK Praha neuspěly doma s Fenerbahce, po prohře Benátek ale mají jisté play-off
...a ve 12. minutě po jejích dvou trestných hodech domácí hráčky vedly už 25:14. Fenerbahce však zareagovalo sérií 8:0, kterou sice přeťala Veronika
Voráčková, ale turecký tým pokračoval ve stahování ztráty.
Za stavu 27:26 se trefila z dálky domácí Maite Cazorlaová. V 39. minutě už první trojkou...
sport.ceskatelevize.cz | 15.01.2025 | URL

Parasport

Revoluce v českém sportu. Vznik centra posune handicapované k profesionalizaci
...budou moci svým přístupem motivovat další handicapované k aktivnímu životu,“ doplnil Šebek
Foto:
Lukostřelci Šárka Pultar Musilová a David Drahonínský se radují z paralympijského stříbra
Stolní tenista Jiří Suchánek se stříbrnou medailí z paralympijských her v Paříži
Stolní tenista...
denik.cz | 16.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Martin Slabý | URL

Skialpinismus

Světové univerzitní hry: Filip Matějovič ve skialp sprintu 10.
...skialpinistickém sprintu na Světových univerzitních hrách v italském Turínu se včera představila česká trojice Michal Strejc, Filip Matějovič a Jakub Švec.

Nejlépe si vedl Filip Matějovič, který postoupil do semifinále a obsadil 10. místo. Michal Strejc skončil na 23. místě a Jakub Švec na...
lezec.cz | 17.01.2025 | URL

Tenis

Postup. Siniaková je s Townsendovou ve čtvrtfinále čtyřhry Australian Open
...Kateřina Siniaková postoupila na Australian Open do čtvrtfinále čtyřhry. S americkou spoluhráčkou Taylor Townsendovou porazily dnes na tvrdých dvorcích v
Melbourne kanadsko-ukrajinskou dvojici Leylah Fernandezová, Nadija Kičenoková 6:3, 6:0. Dohrál Tomáš Macháč s Číňanem Čang Č'-čenem, kteří ve 3....
isport.cz | 20.01.2025 | rubrika: Australian Open | autor: ČTK,iSport.cz | URL

Kopřiva titul v Thajsku nevybojoval
Vít Kopřiva (126.) v thajském Nonthaburi šestý challengerový titul nezískal. Nejvýše nasazený Čech nenavázal na suverénní výkony z předešlých kol a prohrál
za pouhých 68 minut s Američanem Brandonem Holtem (210.) 3:6 a 2:6. Do finále přitom vstoupil rodák z Bílovce skvěle, když se v pátém gemu...
cztenis.cz | 19.01.2025 | URL

Plné znění

VICTORIA VSC MŠMT

Víc sportovců, ale bez stipendia. Program mění pravidla.
plzenskyrozhled.cz | 17.01.2025 | autor: Mgr Jana Mertová | URL

Nová pravidla má členství studentů a studentek Západočeské univerzity v Plzni (ZČU) v projektu UNIS Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ČR, který
podporuje talentované sportovce.
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O vstup mohou žádat i studující nad 26 let nebo registrovaní v rezortních klubech. Nově se ale musejí obejít bez měsíčního stipendia. 
Úspěšnou plzeňskou atletku a aktuální akademickou mistryni ČR v trojskoku Lindu Suchou, která studuje na Fakultě pedagogické ZČU, podpoří program UNIS
letos již čtvrtým rokem. Poprvé jí ale kvůli úsporám ministerstvo školství skrze univerzitu nenabídne pravidelnou měsíční částku za nadstandardní výkony. Ještě
loni mohli vrcholoví sportovci získat 5 až 15 tisíc měsíčně formou stipendia. 
Výraznou změnou je také zrušení věkové hranice. Do projektu se nově mohou přihlásit i sportovci nad 26 let a ti, kteří jsou již registrovaní v rezortních centrech
Victoria VSC, ASC Dukla Praha a Olymp Centrum sportu ministerstva vnitra. Zásadním kritériem pro zařazení do projektu zůstává doložení statusu
reprezentanta ČR v olympijských a dalších vybraných sportech, dále paralympijských her, deaflympiád nebo světových univerzitních her. 
Sportovci a sportovkyně mohou nadále čerpat alespoň nabízené servisní služby, mezi které patří sportovní medicína, fyzioterapie, sportovní psycholog nebo
výživový poradce a potravinové doplňky. Těžištěm takové podpory bude především koordinace studia v oblasti individuálních plánů zkoušek, konzultací i řádného
průběhu studia. 
Post Views: 1 

Basketbal

Basketbalistky USK Praha neuspěly doma s Fenerbahce, po prohře Benátek ale mají jisté play-off
sport.ceskatelevize.cz | 15.01.2025 | URL

Basketbalistky USK Praha ve 4. kole nadstavbové části Evropské ligy podlehly doma lídrovi skupiny Fenerbahce Istanbul 54:63. Jistou účast v play-off o postup
do čtvrtfinále jim tak zajistila až domácí prohra Benátek se Zaragozou.
USK skončí v nadstavbové skupině F nejhůře na čtvrtém místě. Benátky mají před závěrečným zápasem o bod méně, ale s pražským týmem oba vzájemné duely
prohrály.
České šampionky mají v pětičlenné skupině po odstoupení polských Polkowic bilanci čtyř výher a pěti porážek. Vedoucí Fenerbahce ani druhou Valencii už
nemůžou předstihnout. Poslední duel je čeká v úterý 28. ledna doma proti třetí Zaragoze.
V barvách vítězek zazářila belgická hvězda Emma Meessemanová s 19 body a devíti doskoky. Porážce od obhájkyň prvenství z posledních dvou sezon nezabránil
ani double double Brionny Jonesové za 12 bodů a 12 doskoků. Jedinou další střelkyní s dvouciferným počtem bodů byla také domácí Valériane Ayayiová (11
bodů).
Skóre otevřela po 108 sekundách Jonesová, která dala v úvodu šest z deseti bodů USK, ale Fenerbahce pětkrát dorovnalo náskok domácích, než přišla
osmibodová šňůra pražského celku a náskok 18:10. Dvěma úspěšnými střelami se na tom podílela krátce po nástupu na hřiště Emese Hofová. Těsně před
koncem první čtvrtiny přerušila sérii Tina Charlesová.
Druhou desetiminutovku začala první trojkou zápasu Ayayiová a ve 12. minutě po jejích dvou trestných hodech domácí hráčky vedly už 25:14. Fenerbahce však
zareagovalo sérií 8:0, kterou sice přeťala Veronika Voráčková, ale turecký tým pokračoval ve stahování ztráty.
Za stavu 27:26 se trefila z dálky domácí Maite Cazorlaová. V 39. minutě už první trojkou Fenerbahce srovnala Julie Allemandová na 32:32 a před poločasem po
jednom úspěšném trestném hodu Gabby Williamsové vedl poprvé lídr skupiny 35:34.
Třetí čtvrtinu odstartovala košem Jonesová, ale byl to poslední náskok USK v utkání. Fenerbahce odskočilo sedmi body v řadě – čtyři dala francouzská hvězda
Williamsová a mezitím se trefila za tři body Meessemanová, nejužitečnější hráčka Evropské ligy z minulých dvou sezon.
V úvodu závěrečné čtvrtiny Fenerbahce už potřetí uniklo na rozdíl osmi bodů. Tereza Vyoralová s Ayayiovou ještě zkorigovaly na 49:53, ale závěr si favorit
pohlídal. Na rozdíl devíti bodů upravila trojkou Cazorlaová.

"Neodehrály jsme úplně špatné utkání, ale 54 bodů není úplně hodně. Myslím si, že obrana nebyla vůbec špatná, ale bohužel nás ani rozhodčí nepodrželi. Myslím
si, že je to škoda, že jsme na ně dneska opět měly," zhodnotila zápas Tereza Vyoralová.
V dresu Fenerbahce ukázala své kvality belgická hvězda Emma Meessemanová, která kralovala zápasu s 19 body a devíti doskoky. "Myslím si, že je hodně
podržela. Hrály s ní jednoduché pick and rolly. Ona ví, kam si má naběhnout, aby měla své střely. Je to prostě lídr týmu a opět zahrála. Pokud bude ještě nějaké
příště letos, tak se na ni budeme muset líp připravit," podotkla Vyoralová.
"Jsem lehce zklamaná, ale ukázalo se, že takový kádr, jaký mají, je tak široký, že jsme odolávaly a odolávaly, až jsme neodolaly. Ony začaly hrát velmi agresivně
v obraně, a tím pádem pro nás bylo těžké se vůbec dostat na podkošové hráčky. A když se fauly posuzovaly velmi zvláštně, tak to byl problém. Z toho vyplynulo,
že když jsme to ztratily kvůli agresivní obraně, tak druhá přihrávka už byla naivní. Proto jsme daly jen 54 bodů. Na druhé straně dostat od Fener 63 bodů není
špatné," řekla trenérka USK Natália Hejková.
Pražanky srážely také ztráty a měly jich 21. "Už v prvním poločase jich bylo strašně moc. Sedmnáct je strašně velké číslo. Je to pořád ta samá chyba, že to
podceníme a dáváme to naivně. Skončí to někde v autu. Nejsou to vynucené chyby, ale nepozornost," dodala Hejková. Evropská liga basketbalistek –?????? 4.
kolo nadstavby, skupina F:

ZVVZ USK Praha

–??????

Fenerbahce Istanbul 54:63 (18:12, 34:35, 45:50)
Nejvíce bodů: Jonesová 12, Ayayiová 11, Hofová a Cazorlaová po 8 –?????? Meessemanová 19, Onarová 8, Williamsová 7. Fauly: 15:13. Trestné hody: 10/8
–?????? 18/13. Trojky: 4:2. Doskoky: 45:36.

Parasport

Revoluce v českém sportu. Vznik centra posune handicapované k profesionalizaci
denik.cz | 16.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Martin Slabý | URL

Velký krok vpřed pro handicapované sportovce v České republice oznámil dneska Český paralympijský výbor. Pod Ministerstvem práce a sociálních věcí vznikne
specializované resortní sportovní centrum, které umožní systematickou profesionalizaci vrcholových sportovců s handicapem. Centrum nabídne organizační,
personální i finanční zázemí, a tak zajistí lepší podmínky pro přípravu současných i budoucích paralympioniků. Svou činnost by mělo zahájit v první polovině
letošního roku.

„V Česku sportuje přibližně 5 300 registrovaných sportovců s handicapem a na paralympijských hrách naši zemi historicky reprezentovaly stovky
paralympioniků, kteří získali desítky medailí. Přesto se těmto vrcholovým parasportovcům dosud nedostává podpory, která by byla srovnatelná s podporou
poskytovanou reprezentačním sportovcům bez handicapu,“ uvedl ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka (KDU-ČSL).
„Podpora všech sportovců ze strany státu je důležitá. Díky spolupráci vlády, Národní sportovní agentury a paralympijského výboru tak vyrovnáváme podmínky
všech profesionálních sportovců. Na příkladu letošní úspěšné paralympiády jsme viděli, jak se stávají vzory a motivují ostatní. Chceme, ať mají odpovídající
podmínky,“ řekl předseda vlády Petr Fiala (ODS).
Stát poskytuje přímou podporu reprezentačním sportovcům a jejich přípravě prostřednictvím resortních sportovních center. V současnosti již určité formy
podpory parasportovců existují, avšak pouze v omezeném rozsahu a nesystematicky rozdělené mezi tři resortní sportovní centra pod Ministerstvem vnitra,
Ministerstvem obranya Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy.
Sjednocení podpory parasportů do jednoho specializovaného resortního sportovního centra představuje nejefektivnější způsob, jak zajistit odpovídající kvalitu
přípravya podpory reprezentačních parasportovců, zejména současných a budoucích paralympioniků. Z jednání se zástupci Českého paralympijského výboru
vyplynulo, že nejvhodnějším ministerstvem pro vytvoření takového centra je právě MPSV.
„Vrcholoví parasportovci reprezentují naši zemi ve svých disciplínách, a aby si udrželi konkurenceschopnost na mezinárodní úrovni, je nezbytné zajistit jejich
systematickou profesionalizaci. Na světové sportovní scéně dnes totiž ve vrcholovém parasportu působí převážně profesionální sportovci,“ doplnil ministr
Jurečka.
Pomůže zapojení do společnosti i motivaci k aktivnímu životu
Resortní sportovní centrum při MPSV bude zřízeno jako organizační složka státu. Jeho cílovou skupinou budou výkonnostní parasportovci, přičemž
zaměstnanecké úvazky by měly zahrnovat vyšší desítky aktivních sportovců. V současnosti probíhají diskuze o organizačních otázkách, včetně detailního
nastavení podmínek pro zařazení do centra. Spuštění centra je plánováno na první polovinu letošního roku.
„Resortní centrum je obrovským krokem k profesionalizaci parasportu. Když jsem před třemi lety nastupoval do vedení výboru, právě tohle bylo naším snem.
Jsem neskutečně rád, že se už brzy stane realitou,“ raduje se Zbyněk Sýkora, předseda Českého paralympijského výboru. „Skvělé je i to, že parasportovní
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resortní centrum vzniká zkraje čtyřletého paralympijského cyklu. Pevně věřím, že první výsledky podpory parasportovců uvidíme už na Hrách v Los Angeles v
roce 2028,“ dodal Sýkora.
„Národní sportovní agentura s nadšením vítá zřízení nového resortního centra pro handicapované sportovce. Jde o velmi významný krok v oblasti podpory
parasportu, který navazuje na dlouhodobou snahu zástupců Českého paralympijského výboru ukázat, že sport je jen jeden. Za to patří předsedovi ČPV Zbyňku
Sýkorovi a jeho týmu obrovské uznání a poděkování. Velmi oceňujeme také aktivní přístup MPSV, které tímto vítáme do skupiny státních institucí podílejících se
na financování sportu,“ přiblížil Ondřej Šebek, předseda NSA.
„Jsem moc rád, že se na zdolání tohoto milníku mohla podílet Národní sportovní agentura, která díky navýšení svého rozpočtu pro rok 2025 navýšila dotační
podporu všem segmentům sportu, včetně sportu handicapovaných, a to jak formou podpory ČPV, tak i přímého financování sportovních klubů zajištujících
přípravu handicapovaných sportovců. Jsme přesvědčeni, že podpora vrcholových handicapovaných sportovců umožní zkvalitnění jejich přípravy na vrcholné
mezinárodní akce, jako jsou paralympijské či deaflympijské hry. Zároveň umožní jejich silnější zapojení do společnosti, díky čemuž budou moci svým přístupem
motivovat další handicapované k aktivnímu životu,“ doplnil Šebek
Foto:
Lukostřelci Šárka Pultar Musilová a David Drahonínský se radují z paralympijského stříbra
Stolní tenista Jiří Suchánek se stříbrnou medailí z paralympijských her v Paříži
Stolní tenista Jiří Suchánek na paralympiádě v Paříži.
Arnošt Petráček (vlevo) získal v Paříži paralympijský bronz.
Arnošt Petráček si na paralympiádě v Paříži doplaval pro bronz.
Plavec Arnošt Petráček s bronzovou paralympijskou medailí z Paříže.
Lukostřelci Šárka Pultar Musilová a David Drahonínský se radují z paralympijského stříbra
Lukostřelci Šárka Pultar Musilová a David Drahonínský se radují z paralympijského stříbra
Šárka Pultar Musilová a Tereza Brandtlová
Lukostřelkyně Šárka Pultar Musilová získala stříbrnou medaili na paralympiádě v Paříži.
Lukostřelkyně Šárka Pultar Musilová (uprostřed) překonala v kvalifikaci na paralympiádě světový rekord.
Nevidomý plavec David Kratochvíl na paralympiádě v Paříži
Plavec David Kratochvíl získal paralympijské zlato
David Kratochvíl (uprostřed) se zlatou paralympijskou medailí na krku
FotoAuthors:
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Skialpinismus

Světové univerzitní hry: Filip Matějovič ve skialp sprintu 10.
lezec.cz | 17.01.2025 | URL

Ve skialpinistickém sprintu na Světových univerzitních hrách v italském Turínu se včera představila česká trojice Michal Strejc, Filip Matějovič a Jakub Švec.

Nejlépe si vedl Filip Matějovič, který postoupil do semifinále a obsadil 10. místo. Michal Strejc skončil na 23. místě a Jakub Švec na 27. místě. 
Startovat měla také Iva Gieselová, ale nemohla nastoupit kvůli zdravotním problémům, což také znemožnilo účast českého týmu ve smíšených štafetách, které
byly na programu dnes. 
V neděli se pak jede skialpová disciplína vertical. 
Viz zprávy ČHS na Facebooku: 

Tenis

Postup. Siniaková je s Townsendovou ve čtvrtfinále čtyřhry Australian Open
isport.cz | 20.01.2025 | rubrika: Australian Open | autor: ČTK,iSport.cz | URL

Tenistka Kateřina Siniaková postoupila na Australian Open do čtvrtfinále čtyřhry. S americkou spoluhráčkou Taylor Townsendovou porazily dnes na tvrdých
dvorcích v Melbourne kanadsko-ukrajinskou dvojici Leylah Fernandezová, Nadija Kičenoková 6:3, 6:0. Dohrál Tomáš Macháč s Číňanem Čang Č'-čenem, kteří ve
3. kole podlehli Hugu Nysovi z Monaka a Francouzi Édouardovi Rogeru-Vasselinovi 3:6, 6:3, 3:6.

Nasazené jedničky Siniaková a Townsendová vyhrály duel proti Fernandezové a Kičenokové za 55 minut. Po loňském triumfu ve Wimbledonu drží dál šanci na
druhý společný titul. Turnajem jdou zatím bez ztráty setu a příště narazí na Francouzku Kristinu Mladenovicovou s Číňankou Čang Šuaj.

„Dneska jsme hrály skvěle, opravdu se nám to sešlo. Obě jsme hrály přesně to, co jsme chtěly, a tak se dařilo. Rozhodně náš nejlepší zápas na turnaji. První
zápas byl taky docela super, druhým jsme se protrápily, ale dneska jsme určitě byly na koni,“ řekla webu Tenisovýsvět.cz Siniaková.

Osmadvacetiletá Siniaková může získat v Melbourne třetí deblový titul a jubilejní desátý grandslamový. Vloni zde dohrála s tehdejší parťačkou Storm Hunterovou
v semifinále.

Macháč s Čang Č'-čenem naopak loňskou semifinálovou účast neobhájí. S nasazenými patnáctkami Nysem a Rogerem-Vasselinem prohráli po hodině a 48
minutách. Klíčový servis ztratili v osmé hře třetí sady. Soupeři pak duel dopodávali.

Výsledky tenisového Australian Open

Ženy:

Dvouhra - 4. kolo:

Keysová (19-USA) - Rybakinová (6-Kaz.) 6:3, 1:6, 6:3, Svitolinová (28-Ukr.) - V. Kuděrmětovová (Rus.) 6:4, 6:1.

Čtyřhra - 3. kolo:

Siniaková, Townsendová (1-ČR/USA) - Kičenoková, Fernandezová (16-Ukr./Kan.) 6:3, 6:0.

Juniorky:

Dvouhra - 2. kolo:
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Kovačková (12-ČR) - Alameová (Austr.) 6:4, 6:4.

Čtyřhra - 1. kolo:

Fajmonová, Subasicová (ČR/Austr.) - Buchniková, Schumanová (Izr./USA) 7:6 (7:2), 6:1.

Muži:

Dvouhra - 4. kolo:

Sinner (1-It.) - Rune (13-Dán.) 6:3, 3:6, 6:3, 6:2, Sonego (It.) - Tien (USA) 6:3, 6:2, 3:6, 6:1.

Čtyřhra - 3. kolo:

Roger-Vasselin, Nys (15-Fr./Mon.) - Macháč, Čang Č'-čen (ČR/Čína) 6:3, 3:6, 6:3.

FOTO:
x.com
Česká tenistka Kateřina Siniaková je s Američankou Taylor Townsendovou ve čtvrtfinále Australian Open
X / cece
Tenistka Kateřina Siniaková a s Američankou Taylor Townsendovou postoupily do semifinále Turnaje mistryň
X / Ministry of Sport
Tenistka Kateřina Siniaková a s Američankou Taylor Townsendovou postoupily do semifinále Turnaje mistryň
Profimedia.cz
Česká tenistka Kateřina Siniaková

isport.tv
Předpovědi tenisové sezony 2025. Co s Kvitovou? Zvažuje návrat, už trénuje

Kopřiva titul v Thajsku nevybojoval
cztenis.cz | 19.01.2025 | URL

Vít Kopřiva (126.) v thajském Nonthaburi šestý challengerový titul nezískal.

Nejvýše nasazený Čech nenavázal na suverénní výkony z předešlých kol a prohrál za pouhých 68 minut s Američanem Brandonem Holtem (210.) 3:6 a 2:6. 
Do finále přitom vstoupil rodák z Bílovce skvěle, když se v pátém gemu zmocnil prvního brejku a dostal se do vedení 3:2. Pak ale přišly slabší chvíle. Kopřiva
ztratil třikrát v řadě podání, ačkoliv o něj v předchozích třech kolech nepřišel ani jednou. Holt se postupně dostal do tempa, zatímco Kopřiva kupil poměrně velké
množství chyb. Na premiérový kariérní titul z tvrdého povrchu si tak musí ještě počkat. 
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